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國立高雄大學財務金融學系
日間學制大學部專業課程必修科目表
Undergraduate Core Courses,
 Department of Finance, National University of Kaohsiung
113年11月06日113學年度第1次課程委員會通過，○年○月○第○次院課程委員會備查
【113學年度以後入學新生開始適用】
【For students admitted after the Year 2024】

	專業必修科目
Core Courses
	一
Year 1
	二
Year 2
	三
Year 3
	四
Year 4

	
	上
S1
	下
S2
	上
S1
	下
S2
	上
S1
	下
S2
	上
S1
	下
S2

	經濟學原理（一）
Principles of Economics（Ⅰ）
	3
	
	
	
	
	
	
	

	經濟學原理（二）
Principles of Economics（Ⅱ）
	
	3
	
	
	
	
	
	

	會計學原理（一）
Principles of Accounting（Ⅰ）
	3
	
	
	
	
	
	
	

	會計學原理（二）
Principles of Accounting（Ⅱ）
	
	3
	
	
	
	
	
	

	微積分（一）
Calculus（Ⅰ）
	3
	
	
	
	
	
	
	

	微積分（二）
Calculus（Ⅱ）
	
	3
	
	
	
	
	
	

	計算機概論
Introduction to Computers
	3
	
	
	
	
	
	
	

	民法概要
Introduction to Civil Law
	
	2
	
	
	
	
	
	

	統計學（一）
Statistics（Ⅰ）
	
	
	3
	
	
	
	
	

	統計學（二）
Statistics（Ⅱ）
	
	
	
	3
	
	
	
	

	財務管理（一）
Financial Management（Ⅰ）
	
	
	3
	
	
	
	
	

	財務管理（二）
Financial Management（Ⅱ）
	
	
	
	3
	
	
	
	

	投資學
Investments
	
	
	
	3
	
	
	
	

	期貨與選擇權
Futures and Options
	
	
	
	
	3
	
	
	

	金融市場與機構
Financial Institutions and Markets
	
	
	
	
	3
	
	
	

	公司理財專題
Corporate Finance Seminar
	
	
	
	
	3
	
	
	

	投資組合管理
Portfolio Management
	
	
	
	
	
	3
	
	

	國際財務管理
International Financial Management
	
	
	
	
	
	3
	
	

	財務管理個案研究
Case Study in Financial Management
	
	
	
	
	
	
	3
	

	※本系學生畢業時需修滿至少 130 學分，詳述如下：   
（1）專業必修56學分
（2）專業必選修「管理學」（3學分）、「行銷管理」（3學分）至少一門。
（3）專業選修至少36學分（含管理學院共同課程或所屬學程3學分）
（4）自由選修3 學分
（5）通識課程32學分（課程項目分為「共同必修」8學分、「核心通識」與「博雅通識」共24學分。共同必修為「英語會話與閱讀」4學分；「中文」4學分；「體育」4學期0 學分；「服務學習培養」2學期0學分）
Students in this program must complete at least 130 credits to graduate, as outlined below:
（1）Core Courses: 56 credits
（2）Required Electives Courses: At least one of the following courses—“Principles of Management” (3 credits) or “Marketing Management” (3 credits)
（3）Elective Courses: At least 36 credits (including 3 credits from the College of Management's common courses or related study programs)
（4）Free Electives: 3 credits
（5）General Education: 32 credits, divided as follows:
“Common Required Courses”: 8 credits
“English Conversation and Reading”: 4 credits
“Chinese Language”: 4 credits
“Physical Education”: 4 semesters, 0 credits
“Service Learning Training”: 2 semesters, 0 credits
“Core and Liberal Arts General Education”: 24 credits
※畢業年級相當於國內高級中等學校二年級之國外或香港、澳門同級同類學校畢業生，以同等學力資格入學者，最低畢業學分數為142學分。本類資格入學學生若修讀符合教育部所定大學辦理國外學歷採認辦法、大陸地區學歷採認辦法及香港澳門學歷檢覈及採認辦法規定之大學校院開設之大學先修課程、我國大學校院赴境外開設之推廣教育學分班之課程者，得於入學前提出抵免申請。
Graduates from overseas, Hong Kong, or Macau schools equivalent to the second grade of senior high school in Taiwan, who are admitted under the equivalent academic qualification, must complete a minimum of 142 credits to graduate. Students admitted under this qualification may apply for credit transfer prior to enrollment if they have completed university-level preparatory courses offered by recognized universities, in accordance with the Ministry of Education’s regulations on the recognition of foreign academic credentials, Mainland Chinese academic credentials, and the verification and recognition of Hong Kong and Macau academic credentials, or courses offered by Taiwanese universities as part of overseas extension education credit programs.





	


國立高雄大學財務金融學系
日間學制大學部專業課程必選修科目表
Undergraduate Required Electives Courses, 
Department of Finance, National University of Kaohsiung
113年11月06日113學年度第1次課程委員會通過，○年○月○第○次院課程委員會備查
【113學年度以後入學新生開始適用】
【For students admitted after the Year 2024】

	專業必選修科目
Required Electives Courses
	一
Year 1
	二
Year 2
	三
Year 3
	四
Year 4

	
	上
S1
	下
S2
	上
S1
	下
S2
	上
S1
	下
S2
	上
S1
	下
S2

	管理學（3學分）
Principles of Management
	3
	
	
	
	
	
	
	

	行銷管理（3學分）
Marketing Management
	
	
	3
	
	
	
	
	

	※本系學生畢業時需修滿至少 130 學分，詳述如下：   
（1）專業必修56學分
（2）專業必選修「管理學」（3學分）、「行銷管理」（3學分）至少一門。
（3）專業選修至少36學分（含管理學院共同課程或所屬學程3學分）
（4）自由選修3 學分
（5）通識課程32學分（課程項目分為「共同必修」8學分、「核心通識」與「博雅通識」共24學分。共同必修為「英語會話與閱讀」4學分；「中文」4學分；「體育」4學期0 學分；「服務學習培養」2學期0學分）
Students in this program must complete at least 130 credits to graduate, as outlined below:
（1）Core Courses: 56 credits
（2）Required Electives Courses: At least one of the following courses—“Principles of Management” (3 credits) or “Marketing Management” (3 credits)
（3）Elective Courses: At least 36 credits (including 3 credits from the College of Management's common courses or related study programs)
（4）Free Electives: 3 credits
（5）General Education: 32 credits, divided as follows:
“Common Required Courses”: 8 credits
“English Conversation and Reading”: 4 credits
“Chinese Language”: 4 credits
“Physical Education”: 4 semesters, 0 credits
“Service Learning Training”: 2 semesters, 0 credits
“Core and Liberal Arts General Education”: 24 credits
 
※畢業年級相當於國內高級中等學校二年級之國外或香港、澳門同級同類學校畢業生，以同等學力資格入學者，最低畢業學分數為142學分。本類資格入學學生若修讀符合教育部所定大學辦理國外學歷採認辦法、大陸地區學歷採認辦法及香港澳門學歷檢覈及採認辦法規定之大學校院開設之大學先修課程、我國大學校院赴境外開設之推廣教育學分班之課程者，得於入學前提出抵免申請。
Graduates from overseas, Hong Kong, or Macau schools equivalent to the second grade of senior high school in Taiwan, who are admitted under the equivalent academic qualification, must complete a minimum of 142 credits to graduate. Students admitted under this qualification may apply for credit transfer prior to enrollment if they have completed university-level preparatory courses offered by recognized universities, in accordance with the Ministry of Education’s regulations on the recognition of foreign academic credentials, Mainland Chinese academic credentials, and the verification and recognition of Hong Kong and Macau academic credentials, or courses offered by Taiwanese universities as part of overseas extension education credit programs.






	


國立高雄大學財務金融學系
日間學制大學部專業課程選修科目表
Undergraduate Elective Courses, 
Department of Finance, National University of Kaohsiung
113年11月06日113學年度第1次課程委員會通過，○年○月○第○次院課程委員會備查
【113學年度以後入學新生開始適用】
【For students admitted after the Year 2024】

	專業選修科目
Elective Courses
	一
Year 1
	二
Year 2
	三
Year 3
	四
Year 4

	
	上
S1
	下
S2
	上
S1
	下
S2
	上
S1
	下
S2
	上
S1
	下
S2

	企業概論（3學分）
Contemporary business
	3
	
	
	
	
	
	
	

	個體經濟學（一）（3學分）
Microeconomics（Ⅰ）
	
	
	3
	
	
	
	
	

	個體經濟學（二）（3學分）
Microeconomics（Ⅱ）
	
	
	
	3
	
	
	
	

	中級會計學（一）（3學分）
Intermediate Accounting（Ⅰ）
	
	
	3
	
	
	
	
	

	中級會計學（二）（3學分）
Intermediate Accounting（Ⅱ）
	
	
	
	3
	
	
	
	

	不動產投資管理（3學分）
Real Estate Investment Management
	
	
	3
	
	
	
	
	

	當前金融問題分析（3學分）
Special Topics in Contemporary Finance
	
	
	3
	
	
	
	
	

	永續金融（3學分）
Sustainable Finance
	
	
	3
	
	
	
	
	

	總體經濟學（3學分）
Macroeconomics
	
	
	
	3
	
	
	
	

	貨幣銀行學（3學分）
Money and Banking
	
	
	
	3
	
	
	
	

	管理數學（3學分）
Mathematics for Management
	
	
	
	3
	
	
	
	

	英文財金書報選讀（3學分）
Reading in Finance
	
	
	
	3
	
	
	
	

	投資與財務規劃（3學分）
Investment and Financial Planning
	
	
	
	3
	
	
	
	

	財金數值方法（3學分）
Numerical Methods in Finance
	
	
	
	3
	
	
	
	

	保險學（3學分）
Insurance
	
	
	
	3
	
	
	
	

	高等統計學（一）（6學分）
Advanced Statistics（Ⅰ）
	
	
	
	
	3
	
	
	

	高等統計學（二）（ 3學分）
Advanced Statistics（Ⅱ）
	
	
	
	
	
	3
	
	

	銀行管理（3學分）
Bank Management
	
	
	
	
	3
	
	
	

	成本會計學（3學分）
Cost Accounting
	
	
	
	
	3
	
	
	

	審計學（3學分）
Auditing
	
	
	
	
	3
	
	
	

	固定收益型證券（3學分）
Fixed Income Securities
	
	
	
	
	3
	
	
	

	證券投資分析（3學分）
Security Analysis
	
	
	
	
	3
	
	
	

	財金計量（3學分）
Financial Econometrics
	
	
	
	
	3
	
	
	

	衍生性金融商品簡介（3學分）
Introduction to Derivatives
	
	
	
	
	3
	
	
	

	金融法規（3學分）
Financial Statutes
	
	
	
	
	3
	
	
	

	信用管理（3學分）
Credit Management
	
	
	
	
	3
	
	
	

	財務工程（一）（3學分）
Financial Engineering（Ⅰ）
	
	
	
	
	3
	
	
	

	財務工程（二）（3學分）
Financial Engineering（Ⅱ）
	
	
	
	
	
	3
	
	

	金融科技概論（3學分）
Introduction to Financial Technology
	
	
	
	
	3
	
	
	

	投資策略理論與實務（3學分）
Investment Strategy: Theory and Practice
	
	
	
	
	3
	
	
	

	財務工程導論（3學分）
Introduction to Financial Engineering
	
	
	
	
	
	3
	
	

	投資銀行（3學分）
Investment Banking
	
	
	
	
	
	3
	
	

	財務報表分析（3學分）
Financial Statement Analysis
	
	
	
	
	
	3
	
	

	基金投資與管理（3學分）
Mutual Fund Management
	
	
	
	
	
	3
	
	

	管理會計學（3學分）
Managerial Accounting
	
	
	
	
	
	3
	
	

	新金融商品（3學分）
New Financial Instruments
	
	
	
	
	
	3
	
	

	金融商品定價與投資組合（3學分）
Financial Instrument Pricing and Portfolio Selection
	
	
	
	
	
	3
	
	

	選擇權計價理論簡介（3學分）
Introduction to Option Pricing
	
	
	
	
	
	3
	
	

	創新創業提案競賽
Proposal Competition of Innovation and Entrepreneurship
	
	
	
	
	
	3
	
	

	資產評價（3學分）
Asset Pricing
	
	
	
	
	
	
	3
	

	財務風險管理（3學分）
Risk Management
	
	
	
	
	
	
	3
	

	公司治理（3學分）
Corporate Governance
	
	
	
	
	
	
	3
	

	金融機構專題（3學分）
Seminar in Financial Institutions
	
	
	
	
	
	
	3
	

	企業評價（3學分）
Business Valuation
	
	
	
	
	
	
	3
	

	財富管理實務（3學分）
Wealth Management Practice
	
	
	
	
	
	
	3
	

	校外實習（秋）（9學分）
Enterprise Practices（autumn）
	
	
	
	
	
	
	9
	

	校外實習（暑）（3學分）
Enterprise Practices（summer）
	
	
	
	
	
	
	3
	

	校外實習（春）（9學分）
Enterprise Practices（spring）
	
	
	
	
	
	
	
	9

	企業評價與分析（3學分）
Business Valuation and Analysis
	
	
	
	
	
	
	
	3

	行為財務（3學分）
Behavioral Finance
	
	
	
	
	
	
	
	3

	財務軟體應用（3學分）
Financial Modeling
	
	
	
	
	
	
	
	3

	金融倫理（3學分）
Financial Ethics
	
	
	
	
	
	
	
	3

	個人理財（3學分）
Personal Finance
	
	
	
	
	
	
	
	3

	金融風險管理（3學分）
Financial Risk Management
	
	
	
	
	
	
	
	3

	證券投資實務（3學分）
Investment Practices
	
	
	
	
	
	
	
	3

	保險實務個案研究（3學分）
Case Study in Insurance
	
	
	
	
	
	
	
	3

	※本系學生畢業時需修滿至少 130 學分，詳述如下：   
（1）專業必修56學分
（2）專業必選修「管理學」（3學分）、「行銷管理」（3學分）至少一門。
（3）專業選修至少36學分（含管理學院共同課程或所屬學程3學分）
（4）自由選修3 學分
（5）通識課程32學分（課程項目分為「共同必修」8學分、「核心通識」與「博雅通識」共24學分。共同必修為「英語會話與閱讀」4學分；「中文」4學分；「體育」4學期0 學分；「服務學習培養」2學期0學分）
Students in this program must complete at least 130 credits to graduate, as outlined below:
（1）Core Courses: 56 credits
（2）Required Electives Courses: At least one of the following courses—“Principles of Management” (3 credits) or “Marketing Management” (3 credits)
（3）Elective Courses: At least 36 credits (including 3 credits from the College of Management's common courses or related study programs)
（4）Free Electives: 3 credits
（5）General Education: 32 credits, divided as follows:
“Common Required Courses”: 8 credits
“English Conversation and Reading”: 4 credits
“Chinese Language”: 4 credits
“Physical Education”: 4 semesters, 0 credits
“Service Learning Training”: 2 semesters, 0 credits
“Core and Liberal Arts General Education”: 24 credits
 
※畢業年級相當於國內高級中等學校二年級之國外或香港、澳門同級同類學校畢業生，以同等學力資格入學者，最低畢業學分數為142學分。本類資格入學學生若修讀符合教育部所定大學辦理國外學歷採認辦法、大陸地區學歷採認辦法及香港澳門學歷檢覈及採認辦法規定之大學校院開設之大學先修課程、我國大學校院赴境外開設之推廣教育學分班之課程者，得於入學前提出抵免申請。
Graduates from overseas, Hong Kong, or Macau schools equivalent to the second grade of senior high school in Taiwan, who are admitted under the equivalent academic qualification, must complete a minimum of 142 credits to graduate. Students admitted under this qualification may apply for credit transfer prior to enrollment if they have completed university-level preparatory courses offered by recognized universities, in accordance with the Ministry of Education’s regulations on the recognition of foreign academic credentials, Mainland Chinese academic credentials, and the verification and recognition of Hong Kong and Macau academic credentials, or courses offered by Taiwanese universities as part of overseas extension education credit programs.



